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 Kommunstyrelsens sammanträde den 3 maj 2023 

Övriga närvarande 

Camilla Broo, Kommundirektör 

Anna Tengelin Skoog, Biträdande Kommundirektör 

Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 

Ilona Klein Gullberg, Kommunikationschef 

Anja Dahlstedt, Kultur- och fritidsdirektör 

Marco Borja, It-tekniker 

Fredrik Zethraeus, Kommunsekreterare 

Sean Byson, Politisk sekreterare (V) 

Maja Bökman, Politisk sekreterare (C) 

Albin Ottoson, Politisk sekreterare (S) 

Aleese Rydlund, Politisk sekreterare (MP) 

Pelda Qasa Knapp, Politisk sekreterare (S) 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 3 maj 2023 

Protokollet har justerats den  8 maj 2023 

Anslaget sattes upp den 9 maj 2023 

Anslaget tas ner den 1 juni 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  31 maj 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande ändringar: 

1. Ärende 23, Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2023 års förbundsstämmor i 

Tyresåns Vattenvårdsförbund, utgår.  

2. Reviderad bilaga 2 i ärende 6, Revidering av regler för markarbeten som berör 

offentlig plats i Huddinge kommun, 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar att ingen anmäler jäv.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 3   

    
Diarienummer KS-2023/1053.182    

 

 

 

Månadsrapport per mars - Kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar månadsrapporten per mars för kommunstyrelsen till 

protokollet.   

 

Sammanfattning 

Den positiva budgetavvikelsen, ackumulerad mars månad uppgår till 6,2 miljoner 

kronor (mnkr) och är till följd av högre intäkter om 4,6 mnkr samt lägre kostnader om 

1,6 mnkr för perioden jämfört med budget. 

De högre intäkterna består främst av markhyror, arrendeintäkter, hyresintäkter, 

planavgifter samt investeringsbidrag kopplat till gatukostnadsersättningar. Att 

kostnaderna är lägre för perioden är till största del till följd av lägre personalkostnader 

där vakanta tjänster inte ännu tillsatts. Det finns även en stor del medel för särskilda 

satsningar som ännu ej är utnyttjande men som kommer att användas senare under 

året. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar månadsrapporten per mars för 

kommunstyrelsen till protokollet och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 4   

    
Diarienummer KS-2023/885.182    

 

 

 

Månadsrapport per mars - Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar månadsrapporten per mars för Huddinge kommun till 

protokollet.  

 

Sammanfattning 

Resultatet per mars, enligt kommunens ekonomiska mål (resultat exklusive 

exploaterings- och realisationsvinster) är 118 mnkr. Det utgör 6,6 procent av skatt, 

generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning. Resultatförsämringen 

jämfört med samma period förra året förklaras av att verksamhetens nettokostnader 

ökat med 7,9 procent samtidigt som skatter och bidrag endast ökat med 2,7 procent. 

Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål är 73 mnkr bättre än budgeterat för 

perioden. Det förklaras av överskott för medelsreserven och att nämnderna 

sammantaget redovisar ett positivt utfall. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar månadsrapporten per mars för 

Huddinge kommun till protokollet och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 5   

    
Diarienummer KS-2018/257.312    

 

 

 

Utvecklingsplan Kungens kurva  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Utvecklingsplan för Kungens kurva godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor. 

 

Sammanfattning 

Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 

utvecklingsplan för Kungens kurva (KS 2018/257). Under våren 2021 genomfördes 

ett samråd för att inhämta synpunkter kring förslag till utvecklingsplan och därefter 

har en bearbetning gjorts inför framtagande av slutgiltigt planförslag. 

Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 

Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 

utvecklingen av Kungens kurva. En gemensam vision för den regionala stadskärnan 

Kungens kurva-Skärholmen är framtagen av Huddinge kommun och Stockholm stad. 

Visionen har konkretiserats till en målbild för Kungens kurva samt fyra tillhörande 

strategier som utvecklingsplanen arbetat vidare med. Dessa är Dynamisk och livfull 

destination, Urban och trygg stadskärna där människor kan mötas, Hållbara resesätt 

och människor i rörelse samt Naturnära och hållbar stadskärna. 

Visionen och strategierna har konkretiserats i en illustrationsplan för områdets 

framtida utveckling. Det är framför allt omvandling och komplettering av befintliga 

områden men också exploatering av helt nya områden. Inom utvecklingsområdet 

finns potential att skapa upp till 10 000 bostäder och många nya arbetsplatser. Inom 

utvecklingsplanens område finns redan antaget planprogram för Diametern, med 

tillhörande hållbarhetsprogram. Här pågår detaljplanearbete för första detaljplanen. 

Sedan samrådet har flertalet utredningar tagits fram för planområdet. Det är 

trafikutredning, barnkonsekvensanalys, skyfallsanalys samt 

handelskonsekvensanalys. Utredningarna har tillsammans med remissynpunkterna 

bidragit till de förändringar som gjorts i planen. Den största förändringen är att 

området nu är tydligare indelat i olika zoner där några av dem är handelsområde, 

bostadsområde och verksamhetsområde. 

Utvecklingsplanen kommer att vara ett viktigt stöd i kommunens fortsatta arbete med 

att utveckla Kungens kurva, både som vägledande dokument i dialog med aktörer och 

för kommande projekt. Utvecklingsplanen är liksom översiktsplanen inte juridiskt 

bindande men ska vara vägledande för kommande detaljplaner och planprogram samt 

fungera som planeringsunderlag för investeringar i offentliga miljöer, verksamheter 

och infrastruktur. Utvecklingen av Kungens kurva förväntas ske etappvis. 

Kommunens utvecklingsbara markinnehav i området är förhållandevis litet och 
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genomförandet är i hög grad beroende av initiativ och finansiering från privata 

markägare. En balanserad kommunal ekonomi i de olika etapperna ska eftersträvas. 

Utvecklingsplanen föreslås efter godkännande ses som den samlade och långsiktiga 

helhetsbilden för utvecklingen av Kungens kurva. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Martin Nigals (SD), Felix Byström (SD), 

Karl Henriksson (KD), Emil Högberg (S), Nujin Alacabek (V), Tomas Selin (C) och 

Bo Källström (L). 

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till eget förslag som biläggs protokollet.  

Karl Henriksson (KD) biträder Love Bergströms (M) yrkande i punkterna B, C och 

D.  

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag eller i enlighet med Love Bergströms (M) yrkande i punkterna B, C och D och 

finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen avslår eller bifaller Love 

Bergström (M) yrkande i punkten A och finner att kommunstyrelsen avslår Love 

Bergströms (M) yrkande i punkten A.  

 
Reservationer 

Love Bergström (M) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Karl Henriksson (KD) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

 
Protokollsanteckningar 

Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V) och Bo Källström 

(L) lämnar varsin protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och kommunala bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 6   

    
Diarienummer KS-2022/3001.112    

 

 

 

Revidering av regler för markarbeten som berör offentlig plats 
i Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Regler för markarbeten som berör offentlig plats i Huddinge kommun, i enlighet 

med bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 

2023, antas. 

2. Beslutet enligt punkten 1 ersätter kommunfullmäktiges beslut om regler för arbeten 

på eller som berör offentlig plats i Huddinge kommun från den 19 april 2021, § 11. 

Kommunstyrelsens beslut 

Huddinge kommuns kompletterande bilaga till Handbok Arbete på väg, beslutad av 

kommunstyrelsen den 30 maj 2018, § 29, upphävs under förutsättning att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag 1 och 2 ovan. 

 

Sammanfattning 

Klimat- och stadsmiljönämnden har den 1 september 2022, § 14, hemställt hos 

kommunfullmäktige att godkänna förslag på reviderade regler för markarbeten som 

berör offentlig plats i Huddinge kommun. Vidare hemställs hos kommunstyrelsen att 

bilagan till handboken Arbete på väg upphävs då den inte längre fyller någon 

funktion, förutsatt att kommunfullmäktige antar de reviderade reglerna. 

Efter klimat- och stadsmiljönämndens beslut om hemställan till kommunfullmäktige, 

har samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelsens förvaltning sett över 

förslaget till nya regler. Utifrån detta har vissa mindre revideringar gjorts avseende ett 

antal förtydliganden och kompletteringar. Tilläggen har genomförts i dialog med 

miljö- och bygglovsförvaltningen. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förslag till regler enligt bilaga 2 antas och 

ersätter kommunfullmäktiges beslut om regler för arbeten på eller som berör offentlig 

plats i Huddinge kommun från den 19 april 2021, § 11. Den kompletterande bilagan 

till Handbok Arbete på väg, bilaga 5, bör också upphävas. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP).  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 7   

    
Diarienummer KS-2021/2482.313    

 

 

 

Detaljplan för Paradisbacken 33 med flera - Nytt kommunhus - 
beslut om antagande  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Paradisbacken 33 med flera antas enligt förvaltningens tjänsteutlåtande 

daterad den 15 mars 2023 med tillhörande handlingar, bilagor 1, 2, 3 och 4. 

 

Sammanfattning 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra byggnation av ett nytt kommunhus och ett nytt 

bibliotek med en sammanbindande torgyta samt en större byggrätt för Paradisgaraget. 

Detaljplanen möjliggör för användningarna kontor, centrumverksamhet, parkering 

och allmän plats för gata. 

Bebyggelsen syftar till att skapa arbetsplatser och allmänna servicefunktioner i ett 

centralt och kollektivtrafiknära läge. Gatan syftar till att ge åtkomst till intilliggande 

bebyggelse och ge allmän åtkomst till platsen. Torgytan framför kommunhuset syftar 

till att skapa en mötesplats och förstärka kopplingen och orienterbarheten mellan 

Sjödalstorget och Paradistorget. 

Detaljplanen ska även möjliggöra intentionerna i utvecklingsplanen för centrala 

Huddinge avseende att skapa levande stadsmiljöer och utveckla centrum genom 

omvandling och varsam komplettering. 

Framtagandet av detaljplanen möjliggör för cirka 29 000 kvadratmeter bruttoarea 

kontor och centrumverksamhet. 

Kommunfullmäktige tog den 4 oktober 2021 beslut om att godkänna en fördjupad 

utredning om nytt kommunhus samt fastställde att det nya kommunhuset ska 

lokaliseras till fastigheten Paradisbacken 33. Huddinge Samhällsfastigheter AB 

utsågs till huvudman för det nya kommunhuset och är tillika fastighetsägare för 

Paradisbacken 33. 

Planområdet ligger mycket centralt i direkt anslutning till Huddinge centrum och nära 

kollektivtrafik. Idag finns verksamheter som vårdcentral, gymnasieskola, kulturskola 

och parkeringshus inom planområdet. Kommunen arbetar aktivt med frågan om nya 

lokaler för de verksamheter som berörs av planläggningen. 

Viktiga frågor som utretts i planarbetet är bland annat parkering, gestaltning, 

dagvatten, geoteknik, naturvärden, trafikfrågor, utformning av gator och torg samt 

kopplingen till Huddinge centrum. 

Planarbetet har bedrivits med ett utökat förfarande. 

Detaljplanens genomförande bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan, en 

bedömning som delas av Länsstyrelsen. 

Förvaltningens övervägande och förslag 
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Planförslaget överensstämmer med översiktsplanen. 

Betydande miljöpåverkan enligt 6 kap. 5-8 §§ miljöbalken och bilaga 4 i 

förordningen om miljökonsekvensbeskrivningar (1998:905) bedöms inte bli följden 

av planens genomförande. Därmed bedöms det inte finnas behov av att göra en 

strategisk miljöbedömning enligt 6 kap. 3 § miljöbalken. 

Detaljplanen föreslås att antas av kommunfullmäktige. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V), Karl Henriksson (KD), 

Sara Heelge Vikmång (S) och Bo Källström (L).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Daniel Dronjak (M) lämnar en gemensam protokollsanteckning med (KD) och (L) 

som biläggs protokollet.  

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) biträder den gemensamma 

protokollsanteckningen. 

 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

HUGE Bostäder AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/1496.214    

 

 

 

Exploateringsavtal för Paradisbacken 33 mellan Huddinge 
kommun och Huddinge Samhällsfastigheter AB inom 
kommundelen Sjödalen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Exploateringsavtal mellan Huddinge kommun och Huddinge Samhällsfastigheter 

AB gällande fastigheten Paradisbacken 33 i kommundelen Sjödalen godkänns i 

enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

2023-03-15. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra allmänna anläggningar 

inom detaljplanen (KS-2021/2482) i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 2023-03-15. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade om planuppdrag för nytt kommunhus och bibliotek den 

2 februari 2022. Detaljplanen beräknas antas i kommunstyrelsen den 3 maj 2023. 

Planområdet är lokaliserat till Huddinge centrum och har en areal om en och en halv 

hektar och består av fastigheterna Paradisbacken 33, del av Forellen 11, del av 

Tomtberga 3:25 samt marksamfälligheten Tomtberga s:1. Paradisbacken 33 ägs av 

Huddinge Samhällsfastigheter AB, Tomtberga s:1 är en marksamfällighet där 

delägande fastigheter är Paradisbacken 33 (Huddinge Samhällsfastigheter AB) och 

Koljan 1 (Huge Bostäder AB), Forellen 11 ägs av Huge Bostäder AB och Tomtberga 

3:25, en gatufastighet som ägs av kommunen. 

Det nya kommunhuset kommer inrymmas i den befintliga byggnaden på 

Paradisbacken 33, vilken byggs på i två våningar och ger totalt ca 22 900 kvm BTA. 

En ny biblioteksbyggnad om ca 4100 kvm BTA föreslås byggas på befintlig 

parkeringsyta. Paradisgaraget byggs på med två våningar och möjliggör även för 

verksamhetslokaler i bottenvåningen, totalt ca 8200 kvm BTA. 

Förslag till exploateringsavtal har upprättats med Huddinge Samhällsfastigheter AB i 

vilket det bland annat regleras marköverlåtelser, kostnader för allmänna anläggningar 

såsom ut-/ombyggnad av gatan Paradistorget inklusive vändplan, gång- och cykelväg 

samt del av övergripande anläggningar i anslutning till planområdet såsom 

Sjödalsvägen (sista biten mot centrum från Sjödalsbacken), Entrétorget Huddinge C 

och Ny trafikplats - väg 226/Storängsleden. 

Kommunen får en intäkt om totalt ca 7 miljoner kronor från försäljning av del av 

fastigheten Tomtberga 3:25. 

Huddinge Samhällsfastigheter AB är med och bidrar genom exploateringsersättning 

till om- och utbyggnaden av allmänna anläggningar inom planområdet om ca 9,6 
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miljoner kronor samt bidrar även till allmänna anläggningar utanför planområdet med 

ca 1 miljon kronor. Totalt ger projektet ett plus för kommunen om ca sex miljoner 

kronor genom intäkten från försäljning av del av fastigheten Tomtberga 3:25. 

Genomförande av ledningsomläggning och ombyggnad av gatan Paradistorget 

inklusive vändplan samt utbyggnad av gång- och cykelväg beräknas ske under 2024. 

Inflyttning i nya kommunhuset och biblioteket beräknas ske under kvartal 3 2027. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Daniel Dronjak (M) lämnar en gemensam protokollsanteckning med (KD) och (L). 

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) biträder den gemensamma 

protokollsanteckningen.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huge Bostäder AB 

Kultur- och fritidsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/3108.313    

 

 

 

Planprogram Loviseberg - beslut om planuppdrag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 

upprätta förslag till planprogram för Loviseberg inom kommundelarna Loviseberg 

och Glömsta i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 

den 15 mars 2023. 

 

Sammanfattning 

Kommunen är initiativtagare till planprogrammet och inriktningen är att pröva en 

utveckling av en ny stadsdel som länkar samman bostadsområdena i Glömsta, Kästa, 

Myrstugeberget och Tullinge i Botkyrka kommun. 

Området i Loviseberg är utpekad för exploatering i både den gällande och nya 

översiktsplanen. Spårväg Syd planeras att gå igenom Loviseberg. I 

Sverigeförhandlingen har Huddinge kommun ett bostadsåtagande om 18 500 bostäder 

till 2035. Inom ramen för detta är Loviseberg ett område som ska utvecklas till en ny 

hållbar stadsdel som omfattar både bostäder, arbetsplatser, centrum, naturupplevelser 

och rekreationsmöjligheter. 

Planprogrammet ska fokusera på att utreda systemövergripande frågor och föreslå en 

robust men översiktlig struktur och markanvändning för området. Planprogrammet 

ska vara flexibelt genom att det ska förmå att möta föränderliga 

omvärldsförutsättningar och medge att markanvändning och funktioner kan ändras 

över tid. I programarbetet blir det viktigt att betrakta utvecklingen av området på både 

kort och lång sikt. 

2022 fastställde Trafikverket vägplan för Tvärförbindelse Södertörn. Vägen förläggs i 

tunnel genom Loviseberg. Kommunen är med och bekostar tunnelläggning av vägen 

eftersom det möjliggör för en större exploatering av nya bostäder i Loviseberg. 

Vissa mindre privata fastigheter finns i närområdet och kommer eventuellt ingå i 

programområdet. I övrigt äger Huddinge kommun all mark i programområdet. 

Det kan inte uteslutas att genomförandet av planprogrammet kan leda till betydande 

miljöpåverkan. Som en del av programarbetet ska en undersökning om betydande 

miljöpåverkan tas fram. Det innebär att om planprogrammet bedöms leda till 

betydande miljöpåverkan kommer en strategisk miljöbedömning att upprättas. 

Oavsett det görs alltid ett hållbarhetsprogram i arbetet med ett planprogram. 

Förvaltningens bedömning är att planprogrammet behöver upprättas för att 

efterföljande detaljplanering ska bli lämplig utifrån övergripande planeringsfrågor 

såsom skyfall, trafik, och Spårväg Syd med mera. Inom planprogrammet kommer i 

tidigt skede en vision för den nya stadsdelen att tas fram. Visionen kommer sedan 

vägleda programarbetet som att vara en viktig del av att marknadsföra platsen. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD), 

Tomas Selin (C), Nujin Alacabek (V) och Emil Högberg (S).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till det gemensamma tilläggsyrkande med (KD) som 

biläggs protokollet.  

 

Felix Byström (SD) biträder Love Bergströms (M) tilläggsyrkande.  

 

Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut och avslag på Love 

Bergströms (M) tilläggsyrkande.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Love 

Bergströms (M) tilläggsyrkande eller avslår Love Bergströms (M) tilläggsyrkande 

och finner kommunstyrelsen avslår Love Bergströms (M) tilläggsyrkande.  

 
Reservationer 

Felix Byström (SD), Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig 

till förmån för eget förslag.  

 

Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) och Karl Henriksson (KD) lämnar en protokollsanteckning som 

biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Förvaltningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 10   

    
Diarienummer KS-2023/355.353    

 

 

 

Inriktningsbeslut - Laddinfrastruktur infartsparkering  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att planera inför ett genomförande av 

laddinfrastruktur på kommunens infartsparkeringar, i enlighet med vad som anförs i 

tjänsteutlåtandet daterat den 15 mars 2023. 

 

Sammanfattning 

I Huddinge kommuns plan för samhällsbyggnad för år 2023 står det att kommunen 

ska erbjuda god tillgång till laddinfrastruktur för elfordon på kommunens 

infartsparkeringar 

Målet är att tillskapa och utöka laddinfrastruktur på infartsparkeringar i Huddinge C, 

Stuvsta, Skogås och Trångsund med projektstart under år 2023. 

Föreslagen inriktning är att tillskapa laddinfrastrukturen genom att låta en eller flera 

externa aktörer bygga och förvalta laddinfrastrukturen på kommunens 

infartsparkeringar under en bestämd tidsperiod. Detta kan göras genom 

nyttjanderättsavtal eller upphandling av byggkoncession. Val av metod samt 

avtalsperiod bestäms inför genomförandebeslut. Kommunen kommer även inför 

avtalstecknandet låta aktören föreslå antal laddpunkter. Det uppskattade behovet är att 

cirka 10 % av alla parkeringsplatser ska förses med laddinfrastruktur. 

Inga investeringskostnader i form av inköp och installation av laddinfrastrukturen 

förväntas tillkomma kommunen. Inte heller några driftkostnader då de externa 

aktörerna ansvarar för drift av laddpunkterna som regleras i avtal med kommunen. 

Dock kommer vissa administrativa kostnader medföras, till exempel för hantering av 

förfrågningar, avtal- och upphandlingsrelaterade frågor med mera. Vilka kostnader 

förslaget medför utreds närmre inför genomförandebeslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 11   

    
Diarienummer KS-2023/754.351    

 

 

 

Gång- och cykelväg Stambanevägen etapp 1 - 
inriktningsbeslut  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning ges i uppdrag att planera för ett genomförande av 

gång- och cykelväg Stambanevägen etapp 1, i enlighet med den inriktning som anförs 

i tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 2023. 

 

Sammanfattning 

Stambanevägen mellan Häradsvägen och Storskogsvägen (etapp 1) är en saknad länk 

i huvudcykelnätet enligt Huddinge kommuns cykelplan. En projektering har tagits 

fram med ett breddmått på 3 meter för gång- och cykelbanan, vilket innebär ett avsteg 

från riktlinjer i teknisk handbok och cykelplan. Anledningen till avsteget var 

framförallt det begränsade vägutrymmet. 

När projektet togs upp i Kommunstyrelsen för genomförandebeslut 2022 

återremitterades det till kommunstyrelsens förvaltning för förnyad beredning. De 

synpunkter som framfördes gällde dels avsteg från cykelplanens breddmått och dels 

samordning med fortsättningen av Stambanevägen söderut (etapp 2). Även 

synpunkter kring lokalisering och utformning av passager samt placering av 

vägmärken lyftes i återremissyrkandet. 

Kommunstyrelsens förvaltning har tagit till sig de synpunkter som framkommit kring 

gång- och cykelbanans utformning och kommit fram till att vissa justeringar kan ge 

en bättre måluppfyllelse, men att sträckans dragning bör ligga fast. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att projektet bör planeras för ett genomförande 

enligt de justeringar som beskrivs översiktligt i detta tjänsteutlåtande samt mer 

detaljerat i bilaga 1.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.   
 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 12   

    
Diarienummer KS-2021/2731.104    

 

 

 

Anlägg trottoar på Gullrisdalen, Trångsund – svar på 
Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 

mars 2023, avslås Huddingeförslaget Anlägg trottoar på Gullrisdalen, Trångsund. 

 

Sammanfattning 

Den 15 augusti 2021 inkom ett Huddingeförslag om att anlägga trottoar på 

Gullrisdalen i Trångsund. 

I Huddingeförslaget efterfrågas utbyggnad av trottoar längs Gullrisdalen för att 

förbättra tryggheten för gående och cyklister på platsen. Förslagsställaren lyfter 

målpunkter i form av förskolan Sjöängen, en pulkabacke och en lekplats. Dessutom 

beskrivs en oro för trafiksäkerheten i korsningen Gullrisdalen/Lingonbackarna. 

Gatan ligger i 30 km/h-område, är en relativt kort lokalgata och slutar i en 

återvändsgränd. För att få plats med trottoar skulle det behövas ytterligare ca 2,5 

meter vägområde längs större delen av gatan som skulle behöva köpas in från 

fastigheter i anslutning till gatan. 

Kommunstyrelsens förvaltning har genomfört hastighetsmätningar på Gullrisdalen 

och Lingonbackarna i anslutning till korsningen, båda gatorna har 

hastighetsbegränsningen 30 km/h. Mätningarna visar att 85% av fordonen kör 

långsammare än 28 km/h på Gullrisdalen och 23 km/h på Lingonbackarna. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Ingalill Söderberg (DP) 

och Bo Källström (L).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till eget förslag som biläggs protokollet. 

Ingalill Söderberg (DP) biträder Love Bergströms (M) yrkande.   

 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  21 (41) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

Reservationer 

Love Bergström (M) och Ingalill Söderberg (DP) reserverar sig till förmån för eget 

förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Bo Källström (L) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Förslagsställaren 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
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Diarienummer KS-2021/3035.112    

 

 

 

Hemställan om revidering av lokala föreskrifter för att skydda 
människors hälsa och miljön (HKF 1300)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön – HKF 1300 - ska ha 

den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 14 mars 2023. 

Kommunstyrelsens beslut 

Ett förslag att flytta eldningsveckorna från Lokala föreskrifter för att skydda 

människors hälsa och miljön - HKF 1300 - till Avfallsföreskrifter för Botkyrka, 

Haninge, Huddinge, Nynäshamn och Salems kommuner - HKF 4400 – skickas på 

remiss till natur- och stadsmiljönämnden. 

 

Sammanfattning 

Bygglovs- och tillsynsnämnden beslöt den 30 november 2021, § 10, att hemställa 

kommunfullmäktige att revidera lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa 

och miljön - HKF 1300. 

Nu gällande Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön – 

Huddinge kommun – HKF 1300 antogs av fullmäktige 1999 och reviderades senast 

den 8 december 2014. Bygglovs- och tillsynsnämnden föreslår ett antal revideringar 

av nu gällande föreskrifter för att dessa bättre ska stämma överens med lagstiftningen. 

Eldningsveckorna föreslås utgå eftersom dessa inte är möjliga att reglera utifrån 

förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd. Vissa 

förenklingar föreslås gällande nuvarande bestämmelser om djurhållning i syfte att 

förenkla för kommuninvånarna. Förslagen leder även till minskad administration för 

miljö- och bygglovsförvaltningen. 

Kommunstyrelsen beslöt den 4 maj 2022 att återremittera ärendet med inriktningen 

att behålla eldningsveckorna. Kommunstyrelsens förvaltning återkommer nu med ett 

förslag om att flytta eldningsveckorna från Lokala föreskrifter för att skydda 

människors hälsa och miljön – HKF 1300 - till Avfallsföreskrifter för Botkyrka, 

Haninge, Huddinge, Nynäshamn och Salems kommuner - HKF 4400. Förslaget 

innebär att denna revidering specifikt behöver remitteras till natur- och 

stadsmiljönämnden eftersom dem enligt reglemente för natur- och 

stadsmiljönämnden – HKF 4100 – ansvarar för kommunens avfallshantering. Fram 

till dess att fullmäktige har beslutat om en revidering av Avfallsföreskrifter för 

Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nynäshamn och Salems kommuner - HKF 4400 – är 
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eldningsveckorna kvar i Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 

miljön – HKF 1300. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Bygglovs- och tillsynsnämnden 

Natur- och stadsmiljönämnden 

HKF 1300 
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Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 15   

    
Diarienummer KS-2022/790.119    

 

 

 

Gör Huddinge till en fristad för förföljda kulturarbetare - 
motion väckt av Nujin Alacabek, Britt Björneke, Niklas Bougt, 
Olov Hamilton (V)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 15 mars 2023, avslås motionen. 

 

Sammanfattning 

Nujin Alacabek, Britt Björneke, Niklas Bougt och Olov Hamilton, samtliga (V), har 

lämnat en motion där de yrkar att Huddinge kommun ska ansluta sig till ICORN, 

International cities of refuges network. ICORN är en medlemsorganisation för städer, 

kommuner eller regioner som arbetar för yttrandefrihet. Varje medlem i ICORN är en 

fristad som ger tillfälligt skydd för förföljda kulturarbetare. 

Motionärerna framhåller att på fler håll i världen går stater mot en totalitär utveckling 

där människor förföljs, fängslas och får sina mänskliga rättigheter inskränkta. 

Motionärerna skriver att det i dag finns etablerade fristäder i Sverige och att 

Huddinge har en stolt historia av att ge skydd till människor på flykt. 

En motion med ett liknande förslag lämnades av (V) 2013, (KS-2013/1107). 

Motionen 2013 avsåg att vara fristad för författare medan aktuell motion avser fristad 

för kulturarbetare. 

Ärendet har samberetts mellan gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen, 

kommunstyrelsens förvaltning och kultur- och fritidsförvaltningen. De samberedande 

förvaltningarna menar att motionens förslag innebär ett stort ekonomiskt åtagande där 

finansieringen skulle ställa krav på omprioriteringar som inverkar på befintlig 

verksamhet. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång (S) och Bo Källström 

(L).  

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Bo Källström (L) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 
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Riktlinjer för bidragsgivning till studieförbund  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kultur- och fritidsnämndens hemställan, bilaga 2 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 2023, avseende antagande av 

reviderade riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge kommun, bifalls. 

2. Reviderade riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge kommun, bilaga 4, antas. 

3. HKF 8130 om regler för kommunens bidrag till studieförbundens lokala 

organisationer, bilaga 6, upphävs. 

 

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämnden har den 6 december 2022, § 8, hemställt hos 

kommunfullmäktige att upphäva HKF 8130, om regler för kommunens bidrag till 

studieförbundens lokala organisationer, och ersätta den med reviderade riktlinjer för 

bidragsgivning i Huddinge kommun. Förslaget är resultatet av en översyn av 

Huddinge kommuns bidragsgivning till studieförbunden som kultur- och 

fritidsförvaltningen har genomfört. 

Ärendet återremitterades till kommunstyrelsen för förnyad beredning, efter beslut om 

minoritetsåterremiss i kommunfullmäktige den 13 februari 2023. 

Kommunstyrelsens förvaltning har inga invändningar mot kultur- och 

fritidsförvaltningens hemställan, vars förslag har tagits fram i dialog med 

kommunjurist. Förslagen till reviderade riktlinjer kommer stärka kommunens 

möjlighet att följa upp och granska bidragen till studieförbund, vilket bedöms vara 

positivt. 

Därför föreslår kommunstyrelsens förvaltning att kultur- och fritidsnämndens 

hemställan bifalls, att förslag till reviderade riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge 

kommun godkänns och att HKF 8130, om regler för kommunens bidrag till 

studieförbundens lokala organisationer, upphävs. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Felix Byström (SD), Eeva Laine (S) och 

Nujin Alacabek (V).  

 

Felix Byström (SD) yrkar bifall till eget förslag som biläggs protokollet.  

 

Eeva Laine (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Felix Byströms (SD) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Felix Byström (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Ingalill Söderberg (DP) och Bo 

Källström (L) lämnar en gemensam protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Webbredaktionen 

 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  28 (41) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
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Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 17   

    
Diarienummer KS-2023/129.112    

 

 

 

Regler för bidragsgivning inom kommunstyrelsens 
verksamhetsområde, miljöförbättrande insatser  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Regler för föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser, enligt bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 februari 2023, antas. 

2. I tjänsteutlåtandet under rubriken Sammanfattning stryka sista stycket Föreslagna 

regler för föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser följer det beslut om regler 

som klimat- och stadsmiljönämnden fattade 2022 och kommunstyrelsens förvaltning 

anser att de bör antas.  

3. I tjänsteutlåtandet under rubriken Förvaltningens synpunkter styrka meningen 

Föreslagna regler för föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser följer det beslut 

om regler som klimat- och stadsmiljönämnden fattade 2022. Kommunstyrelsens 

förvaltning föreslår att de antas i avvaktan på kommande uppdatering. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har sedan 2015 delat ut bidrag för miljöförbättrande insatser via 

något som har kallats en miljöfond. Denna ersattes med ett föreningsbidrag 2022. När 

kommunfullmäktige antog nya nämndreglementen inför 2023 flyttades ansvaret för 

strategiska klimat- och miljöfrågor från tidigare klimat- och stadsmiljönämnden till 

kommunstyrelsen. Ett beredande utskott för frågorna inrättades av kommunstyrelsen. 

Som en följd av detta föreslås att bidraget för miljöförbättrande insatser ska utges av 

kommunstyrelsen som i sin tur delegerar det till sitt klimat- och miljöutskott. 

Varje bidragsgivande nämnd ska enligt kommunens riktlinjer för bidragsgivning 

fastställa regler för de bidrag nämnden delar ut. Eftersom ansvaret för att dela ut 

bidrag för miljöförbättrande insatser måste reglerna för att dela ut bidraget flyttas till 

kommunstyrelsens regler för bidragsgivning. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD), Anders Lönroth (MP) och Sara Heelge 

Vikmång (S).  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till arbetsutskottet förslag till beslut.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar på två ändringar  

1. I tjänsteutlåtandet under rubriken Sammanfattning stryka sista stycket Föreslagna 

regler för föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser följer det beslut om regler 

som klimat- och stadsmiljönämnden fattade 2022 och kommunstyrelsens förvaltning 
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anser att de bör antas.  

2. I tjänsteutlåtandet under rubriken Förvaltningens synpunkter styrka meningen 

Föreslagna regler för föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser följer det beslut 

om regler som klimat- och stadsmiljönämnden fattade 2022. Kommunstyrelsens 

förvaltning föreslår att de antas i avvaktan på kommande uppdatering. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkanden och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 18   

    
Diarienummer KS-2022/2516.10    

 

 

 

Utträde ur Healthy Cities  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att begära utträde ur det nationella 

nätverket Healthy Cities. 

 

Sammanfattning 

Den 20 oktober 2008 beslutade kommunstyrelsen om att ansöka om medlemskap i 

det nationella nätverket Healthy Cities. Nätverket är en del av WHO. 

Bedömningen gjordes att ett medlemskap för kunskaps- och erfarenhetsutbyte, både 

nationellt och europeiskt, skulle vara viktigt för det fortsatta arbetet med social 

hållbarhet i Huddinge kommun. 

Sedan inträdet i Healthy Cities har Huddinge kommun infört en ny målmodell som 

bygger på Agenda 2030 och de tre dimensionerna av hållbar utveckling, det vill säga 

de ekonomiska, sociala och miljömässiga dimensionerna. Arbetet med social 

hållbarhet drivs bland annat genom Huddinge kommuns beredning för trygghet, 

prevention och demokrati. För utveckling inom idrott och folkhälsa har ett 

idrottspolitiskt program antagits av kommunfullmäktige. 

Medlemskriterier och syfte 

Den övergripande uppgiften för Healthy Cities är att arbeta strategiskt för en jämlik 

folkhälsa och social hållbarhet. Nätverket har identifierat ett antal framgångsfaktorer 

och utmaningar. Detta arbete sker gemensamt mellan politiker och tjänstepersoner 

genom dialoger, temagrupper och föreläsningar. 

Healthy Cities mål är att arbeta för en god och jämlik hälsa för alla. Nätverket bidrar 

till implementering och metodutveckling av de nationella folkhälsomålen. 

Healthy Cities bygger på ett starkt politiskt engagemang på högsta nivå. I nätverket 

arbetar politiker och tjänstepersoner tätt och tillsammans och bygger strukturer för 

styrning och ledning samt konkreta insatser. 

Medlemskriterier 

Medlemskriterierna för deltagande i Healthy Cities är antagna av WHO och innebär 

att kommunerna ska; 

Ha ett politiskt antaget program för det lokala folkhälsoarbetet, Agenda 21 eller 

motsvarande. 

Ha en heltidsanställd tjänsteperson som avdelats för att samordna det lokala 

folkhälsoarbetet. 

Ha en särskilt utsedd förtroendevald med ansvar för att utveckla lokalt 

folkhälsoarbete. 

Aktivt verka för att utveckla det tvärsektoriella folkhälsoarbetet genom folkhälsoråd. 

Systematiskt följa upp det lokala folkhälsoarbetet samt utvärdera arbetet. 
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Följa upp folkhälsomålen. 

Regelbundet redovisa den lokala uppföljningen av folkhälsoarbetet till Healthy Cities. 

Samarbeta med andra nätverk och partners kring lokalt folkhälsoarbete. 

De Aktivt delta i kunskapsspridning och erfarenhetsutbyte. 

Delta i nätverksträffar. 

Vara värd för nätverksengagemang. 

Syfte och målsättning 

Nätverkets syfte och målsättning är; 

Att främja kommunernas intressen inom folkhälsoområdet. 

Att arbeta för en god och jämlik hälsa för alla, genom att bidra till utveckling av 

tvärsektoriellt lokalt folkhälsoarbete. 

Att medverka till implementering och metodutveckling för uppföljning av de 

nationella folkhälsomålen. 

Att vara en samarbetspartner på den nationella välfärds- och folkhälsoarenan. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Jelena Drenjanin (M), Eeva Laine (S), Bo 

Källström (L), Nujin Alacabek (V) och Aza Cheragwandi (S).  

 

Ingalill Söderberg (DP) yrkar på avslag i enlighet med eget förslag som biläggs 

protokollet.  

 

Eeva Laine (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut eller i enlighet med Ingalill Söderbergs (DP) avslagsyrkande och 

finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Ingalill Söderberg (DP) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) och Bo Källström (L) lämnar varsin protokollsanteckning som 

biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Healthy Cities Sverige 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 19   

    
Diarienummer KS-2023/424.112    

 

 

 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning - HKF 
9210  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Delegationsordningen för kommunstyrelsen (HKF 9210) ska ha den ändrade lydelse 

som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 

den 15 mars 2023. 

 

Sammanfattning 

Nu gällande delegationsordning för kommunstyrelsen, HKF 9210, fastställdes av 

kommunstyrelsens den 30 november 2022, §30. 

Efter detta har det uppkommit behov av att göra ytterligare revideringar i 

delegationsordningen. 

Nu föreslagna ändringar anses inte kunna invänta den större översynen av samtliga 

nämnders delegationsordningar som pågår på kommunstyrelsens förvaltning. 

Förvaltningen föreslås att kommunstyrelsen godkänner förslag till reviderad 

delegationsordning för kommunstyrelsen, HKF 9210. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C) som yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till 

beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

HKF 9210 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 20   

    
Diarienummer KS-2023/701.109    

 

 

 

Förlängning av Ågesta konstsnöspår – svar på remiss från 
Stockholms stad angående motion väckt av Karin Ernlund (C)
  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 15 mars 2023, 

överlämnas till Stadsledningskontoret, Stockholms stad, som kommunens yttrande 

över förlängning av Ågesta konstsnöspår. 

 

Sammanfattning 

Stockholms stad har bett om ett yttrande från Huddinge kommun om förlängning av 

Ågesta konstsnöspår med utgångspunkt i en motion som väckts i kommunstyrelsen, 

Stockholms stad. 

I en remiss från Stockholms stad föreslås att det befintliga konstsnöspåret i Ågesta i 

Huddinge förlängs till 5 kilometer. 

Konstsnöspåret i Ågesta har varit en succé sedan öppnandet 2020. Motionären menar 

att möjligheten att erbjuda längdskidåkning i en storstad är unikt och bidrar till att 

stärka Stockholm som både idrottsstad och vinterstad. 

Huddinge kommun äger den mark där Stockholms stad förvaltar och sköter Ågesta 

skidanläggning. 

Kommunstyrelsens förvaltning och kultur- och fritidsförvaltningen ställer sig positiv 

till motionens förslag om en förlängning av Ågesta konstsnöspår. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C) som också yrkar bifall till arbetsutskottets förslag 

till beslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsförvaltningen 

Stockholms stad, kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 21   

    
Diarienummer KS-2023/598.100    

 

 

 

Remiss - Samverkansprogram för Tyresåns 
avrinningsområde 2024-2029  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 20 mars 

2023, överlämnas till Tyresåns vattenvårdsförbund som Huddinge kommuns yttrande 

över Samverkansprogram för Tyresåns avrinningsområde 2024–2029. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått en remiss rörande Samverkansprogram för Tyresåns 

avrinningsområde 2024–2029 från Tyresåns vattenvårdsförbund för yttrande. 

Kommunstyrelsens förvaltning har samberett ärendet med miljö- och 

bygglovsförvaltningen. 

Förvaltningen stödjer inriktningen i det remitterade samverkansprogrammet men 

lämnar även synpunkter på det under rubriken Förvaltningens synpunkter i 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 mars 2023. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 22   

    
Diarienummer KS-2023/752.111    

 

 

 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2023 års 
förbundsstämmor i Mälarens Vattenvårdsförbund  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Ombudet får i uppdrag att på förbundets årsmöten och förbundsstämmor år 2023 

rösta i enlighet med av förbundets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställande av resultaträkningen och balansräkningen, 

• dispositioner beträffande förbundets vinst eller förlust enligt den fastställda 

balansräkningen, samt 

• ansvarsfrihet gentemot förbundet för styrelseledamöterna för 2022 års 

förvaltning. 

På förbundets årsmöten och förbundsstämmor år 2023 får ombudet i uppdrag att på 

förslag av förbundets styrelse rösta för 

• val av åtta ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa. 

• val av ordförande i styrelsen för ett år. 

• val av två revisorer och ersättare för dessa. 

• val av valberedning om tre personer, varav en sammankallande, intill nästa 

ordinarie förbundsstämma. 

• fastställande av årsavgifter. 

• fastställande av verksamhetsplan och budget. 

• övriga förslag vilka ska beslutas av förbundsstämman. 

 

Sammanfattning 

Förbundsmedlems rätt att besluta i ett förbunds angelägenheter utövas vid 

förbundsstämma. Som medlem i ett förbund företräds kommunen av ett ombud. 

Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 

kommunen bestämt. 

De beslut som ska förekomma på förbundets årsstämma framgår av dess stadgar. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att ge 

ombudet uppdrag att på förbundsstämman rösta i enlighet med ovanstående förslag. 
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Ombud och ersättare till förbundsstämmor i Mälarens Vattenvårdsförbund 

Mälarens Vattenvårdsförbund 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 23   

    
Diarienummer KS-2023/753.111    

 

 

 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2023 års 
förbundsstämmor i Tyresåns Vattenvårdsförbund - OBS! 
Ärendet utgår  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2023 års förbundsstämmor i 

Tyresåns Vattenvårdsförbund utgår från föredragningslistan då arbetsutskottet 2023-

04-26, § 14, beslutade att ge uppdrag till kommunstyrelsen ordförande att fatta beslut 

med brådskande delegation.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 24   

    
Diarienummer KS-2023/776.111    

 

 

 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 3 maj 2023  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-4 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 6 april 2023 godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 

och tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa 

beslut ska redovisas till kommunstyrelsen.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 25   

    
Diarienummer KS-2023/264.901    

 

 

 

Valärenden  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen entledigar följande personer från följande organ:  

 

Love Bergström  (M) Från uppdraget som ersättare i 

Näringslivsberedningen 

 

2. Kommunstyrelsen utser följande personer till följande organ: 

 

Love Bergström  (M) Ledamot i Näringslivsberedningen 

(ersätter Daniel Dronjak (M)) 

 
Hampus Holmgren  (M) Ersättare i Näringslivsberedningen 

 

 
Felix Byström  (SD) Ersättare i Samhällsbyggnadsutskottet  

 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 

förvaltningens Val-PM daterat 2023-04-26. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens Val-

PM daterat 2023-04-26 och finner att så är fallet. 

 

Beslutet ska skickas till 
Heroma 

W3D3 

TROMAN 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 26   

    
Diarienummer KS-2023/811.902    

 

 

 

Meddelanden till Kommunstyrelsen 3 maj 2023  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Meddelanden till kommunstyrelsen daterat 2023-04-05 noteras till protokollet. 

 

Sammanfattning 

Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 

samband med att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om meddelanden till kommunstyrelsen daterat  

2023-04-05 noteras till protokollet och finner att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 27   

    
Diarienummer KS-2023/432.919    

 

 

 

Övriga frågor  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterat att det inte finns några övriga frågor.  

 

 

 
 

 



YRKANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 
Datum 
2023-05-03 

 

Ärende 5 – Utvecklingsplan Kungens kurva 

 
Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Utvecklingsplan för Kungens kurva godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor med följande tillägg: 

a) Ett gestaltningsprogram tas fram som tydligt pekar ut de industriella 
karaktärsdragen med tegelbyggnader som vägledning för framtida 
bostadsbebyggelse som tar inspiration från områden som Brooklyn eller 
Kopparlunden i Västerås. 

b) Plats för småhus, kedjehus och radhus i utvecklingsplanens utkanter pekas ut i 
synnerhet där den nya bebyggelsen möter småhusbebyggelsen i Segeltorp. 

c) Ytorna för idrottsändamål utökas 
d) Plats för gymnasial utbildning pekas ut 

 

Motivering 

Kungens kurva med sitt geografiska läge har alla förutsättningar för att bli ett 
framgångsrikt område, uppskattat av såväl boende som näringsidkare och besökare. 
Utvecklingsplanen som presenterats är i stora delar mycket väl utformad, och pekar ut 
en välbalanserad inriktning som både bevarar och lyfter det som finns på platsen 
samtidigt som nya viktiga tillskott tillförs. Dock upplever vi att det saknas en del aspekter 
i utvecklingsplanen som vi bedömer behöver tillföras eller utredas för att planen ska bli 
optimal.  

Huddinge har ambitioner om att vara en framstående utbildningskommun från förskola 
till högre utbildning. Därför ter sig det väldigt försiktiga resonemanget kring 
gymnasieutbildning något märkligt. Ambitionen att bevara och utveckla det befintliga 
fordonsgymnasiet är god, men så som gymnasie-och arbetsmarknadsförvaltningen har 
konstaterat saknas det från Huddinges sida tillgång till en bredare gymnasial utbildning i 
västra Huddinge och på sikt kommer det behöva tillkomma. Vi ser därför gärna att man 
för in detta resonemang i planen, inte minst för att ta hand för kommande 
markanspråkstagande som en gymnasieskola utgör.  

Vidare har vi och åtminstone tidigare Huddinge haft ambition om att vara en 
företagarvänlig kommun. Därför vill vi se ett tydligare resonemang om effekten på 
arbetsplatskvoten när ytor för näringsliv och verksamheter försvinner till förmån för tät 
bostadsbebyggelse.  

Tät bebyggelse och små möjligheter till spontanidrott ställer även krav på god tillgång av 
ordnade idrottsverksamheter. Ser man till markanvändningskartan framstår det som att 
endast ett mycket litet område är avsatt för utökad idrottsverksamhet, och att det 
befintliga redan välutnyttjade Segeltorps IP ska hantera en stor del av den kommande 



befolkningen. Vi ställer oss frågande till om denna yta är tillräcklig för den lokala 
befolkningsökning som väntas.  

Ser man till de gröna aspekterna önskar vi ett ännu tydligare fokus på grönstruktur och 
gröna miljöer i området. Samtidigt oroar det att klimat- och stadsmiljönämnden gjort en 
tydlig markering om att reservatsgränsen inte kan flyttas, men att man i denna 
utvecklingsplan inte verkar ta hänsyn till detta.  

Gällande områdets utformning delar vi förvaltningens uppfattning om att det är viktigt 
att bevara den historiska karaktären i området, varför vi vill se ett gestaltningsprogram 
som tydligt pekar ut de industriella karaktärsdragen med tegelbyggnader som 
vägledning för framtida bostadsbebyggelse. Här har vi tillfälle att skapa ett urbant och 
inspirerande samhälle som tar inspiration från områden som Brooklyn eller 
Kopparlunden i Västerås.  

För att området ska bli så attraktivt som möjligt och samtidigt smälta ihop med både 
natur och närliggande villaområde föreslår vi även att det i planen ska tillföras inte bara 
lägre byggnation utan småhus, kedjehus och radhus till planens ytterområden.  

 

 

Love Bergström (M)                                                   
Oppositionsråd                                                          
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Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 5: Utvecklingsplan Kungens kurva 
 

 
Att utveckla Kungens kurva från en renodlat bilbaserad handelsplats till ett tryggt, trivsamt och 
välfungerande samhälle med bostäder, handel och samhällsliv är en viktig långsiktig ambition som 
bidrar till att göra Huddinge till en mer attraktiv kommun. Med Spårvägs syds dragning genom 
området finns det förutsättningar att skapa någonting riktigt bra. Vi kristdemokrater vill gärna vara 
delaktiga i det arbetet och ser med glädje att många av våra tankar och inspel har gett avtryck i 
utvecklingsplanen för området.  
 
Samtidigt känner vi att vi fortfarande behöver lyfta ett varningens finger. Framtidens bostadsbyggande 
får inte bara handla om att bygga så mycket som möjligt utan vårt fokus måste vara att bygga med 
fokus på de människor som ska bo där och deras trygghet och trivsel. Alltför storskaliga miljöer kan 
minska områdets attraktivitet jämfört med om stadsdelen bebyggs i mer mänskliga proportioner.  
 
I den fortsatta planeringen och byggandet av det nya Kungens kurva behöver det följas upp så att 
planerna i varje steg bidrar till att skapa just ett tryggt, trivsamt och välfungerande samhälle. För oss 
kristdemokrater är detta viktigare än att hålla uppe exploateringsgraden. Även om de nya bostäderna 
är viktiga både för att komma till rätta med bostadsbristen i regionen och för att bidra till 
finansieringen av utbyggnaden av Spårväg syd, är tryggheten och trivseln i området ännu viktigare. 
Byggnader och stadsdelar kommer att stå kvar i decennier, kanske sekel, framöver och påverka 
uppväxtförhållandena för generation efter generation. Det finns därför anledning att lägga stor vikt 
vid skönhet, estetik och proportioner i utformningen och hur dessa påverkar de boendes trygghet och 
välbefinnande. Vi ser det därför som mycket viktigt att gestaltningsprogram tas fram som ger 
fastighetsägare och byggherrar vägledning och att kommande detaljplaner också ger utrymme åt 
småhusbebyggelse, inte minst i de områden där bostadsbebyggelsen i Kungens kurva möter den 
befintliga bebyggelsen i Segeltorp. 
 
Huddinge den 5 maj 2023 
 
 
 
Karl Henriksson 
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Protokollsanteckning ärende 5 

 

Utvecklingsplan Kungens kurva 

Liberalerna välkomnar den efterlängtade utvecklingsplanen för Kungens Kurva. 

 

Vi vill dock göra några medskick till i kommande arbetet med att förverkliga planen. Med tanke på 

Segeltorps IP är så pass belastad i redan idag så kan man hysa oro för att den utpekade marken för 

idrott inte kommer att räcka till varför en viss beredskap behövs för att komplettera med mer 

mark. 

Det är en brist att gymnasieverksamhet inte pekas ut i utvecklingsplanen. Ett regionalt centrum 

förtjänar gymnasieplatser. 

Det är i Kungens Kurva som i alla andra områden av vikt att konstnärlig utsmyckning har sin 

rättmätiga plats. 

Utvecklingsplanen saknar också skrivningar om  en elektrifierad bussförbindelse mellan Huddinge 

centrum och Kungens kurva via den så kallade brandvägen 

 

 

För Liberalerna       

 

 

Bo Källström          
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Protokollsanteckning (SD) ärende 5, Utvecklingsplanen för Kungens Kurva 
 

För att Kungens Kurva ska fortsätta vara ett attraktivt handelscentrum och område att leva och bo i 
så går det inte att enbart prioritera vissa färdsätt som gång, cykel och kollektivtrafik. Kungens Kurva 
ska inte vara ett handelscentrum bara för invånarna i närområdet anser Sverigedemokraterna. Därför 
är det viktigt att för framtiden planera in tillräckligt med parkeringsplatser så att framtidens bilar 
enkelt kan parkeras i och intill centrumet. Skulle det i framtiden visas sig att besökare och boende 
inte använder sig av bilen i den utsträckning som planerat så torde det vara betydligt enklare att 
bygga bort parkeringsplatser än att skapa nya om det skulle visa sig vara brist på sådana. 

Därför förordar vi att man skapar ett väl tilltaget antal parkeringsplatser så att det blir enkelt för var 
och en som väljer att ta bilen att kunna parkera i området. Politiker ska inte tvinga invånare till att 
använda eller avstå från ett visst färdmedel utan anpassa stadsplaneringen utifrån invånarnas, och i 
detta fall även besökarnas och företagarnas, önskemål. 

Vidare riskerar de etablerade företagen i området gå miste om potentiella bilburna kunder om 
områdets attraktivitet för bilburna minskar p.g.a. parkeringsproblem eller parkeringskostnader.  

Uttrycken ”När Kungens kurva utvecklas behöver dagens ytor för biltrafik och parkering 
omdisponeras” tillsammans med ”prioritering av gående och cykel” gör att man blir orolig för att 
bilåkning och parkering kommer att försvåras i förhållande till nuläget och detta riskerar att göra 
området mindre attraktivt för invånarna i östra kommundelen samt besökare från andra kommuner i 
regionen. 

Inför beredningen i kommunstyrelsen har det inkommit ett tilläggsyrkande från Moderaterna om att 
godkänna utvecklingsplanen i sin nuvarande utformning och samtidigt föreslå att kommunstyrelsens 
förvaltning får i uppdrag att göra justeringar. Vi anser inte att det är processuellt möjligt att fatta ett 
sådant beslut utan att det i så fall behöver ske genom en återremiss eller att skrivelserna förs in i 
samband med beslutet. Vi delar dock synen på att det i området behövs mer plats för småhus, 
kedjehus och radhus, att ytorna för idrottsändamål utökas och att plats för gymnasial utbildning 
pekas ut. Vi anser vidare att det är möjligt att driva den inriktningen inom ramarna för det liggande 
förslaget till utvecklingsplan och kommer att verka för bland annat detta i det fortsatta arbetet med 
detaljplaner. 

 

 

 

 

Martin Nigals Felix Byström 
Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 5: Utvecklingsplan Kungens kurva  

 

Utvecklingsplanen är en vision om hur kommundelen Kungens kurva ska 

se ut i framtiden. Visionen har konkretiserats till en målbild för Kungens 

kurva samt fyra tillhörande strategier som utvecklingsplanen arbetat vidare 

med. Dessa är Dynamisk och livfull destination, Urban och trygg 

stadskärna där människor kan mötas, Hållbara resesätt och människor i 

rörelse samt Naturnära och hållbar stadskärna. Utvecklingsplanen 

framhäver att det finns plats för uppåt 10 000 nya bostäder och många 

nya arbetsplatser och att kungens kurva är tillsammans med Skärholmen 

en av de platser som ska utvecklas mest de kommande åren.  

 

Vänsterpartiet ser positivt på att Kungens kurva utvecklas och att 

sammanlänkningen stärks till Flemingsberg och Segeltorp genom 

byggandet av Spårväg syd. Vi ser även positivt på att man haft en 

ambition om att väga in medborgarnas synpunkter i utvecklingsplanen, 

däremot är två inkomna synpunkter från medborgarna alldeles för lite - fler 

medborgarsynpunkter hade med fördel kunnat inhämtas. 

 

Vi anser att de fyra strategierna skulle behöva kompletteras med en social 

hållbarhetsstrategi, för att väga in den sociala frågan i utvecklingen av 

stadsdelen. Särskilt relevant blir det vad gäller utvecklingen av 

bostadsområden där politiken bör säkerställa att det blir ett tillgängligt 

område genom byggandet av prisrimliga hyresrätter, för att undvika att 



segregationen i kommunen stärks. Av samma anledning bör man tillämpa 

en social konsekvensanalys i den fortsatta processen.  

 

Då Kungens kurva är ett utpräglat kommersiellt handelsområde är det 

viktigt att man i samband med bostadsbebyggelse inte bara planerar yta 

för rekreationsytor utan även kulturella upplevelser, för att ge den nya 

stadsdelen själ och identitet. Lika viktigt är det att ligga i balans med 

byggande av förskolor, skolor och äldreboenden i samband med 

byggandet av bostäder.  

 

Klimat- och stadsmiljönämnden inkom med värdefulla synpunkter 

beträffande hållbarhetsaspekten, och lyfter bland annat att det inte är 

rimligt att ersätta förlusten naturmark genom nybildad parkmark. 

Vänsterpartiet ställer sig bakom det och motsätter sig ett upphävande av 

delar av Gömmarens naturreservat.  

 

Vidare ser vi gärna att kommunen använder sig av grönytefaktor (GYF) 

som metod vid byggstart och att det ställs krav på det redan från början i 

dialog med byggaktörer. Likaså är det viktigt att uppmuntra till att det 

byggs i alternativa material såsom trä och att kommunen där det är möjligt 

implementerar solceller vid sina verksamhetslokaler. Kungens Kurva ska 

vara en grön och hållbar stadsdel där människor möts, kan växa upp och 

åldras i på ett tryggs sätt. 

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 
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Datum 

2023-05-03 

  

Protokollsanteckning ärende 7 - Detaljplan för 

Paradisbacken 33 med flera - Nytt kommunhus – beslut om 

antagande 
 

Vi ser behoven och är i grunden positiva till att gå vidare med att förverkliga nya 

kommunhuset och huvudbiblioteket. Vi ställer oss bakom förslaget i sin helhet men vill göra 

följande medskick i den fortsatta processen: 

 

● Antalet kvadratmeter är den kanske mest avgörande parametern för den slutliga 

investeringsvolymen. Vår bedömning är att det finns mer arbete kvar att göra med att 

samordna och krympa ytorna i de båda projekten. Vår ambition är att skapa 

byggnader som används under större delen av dygnets alla timmar. De nya husen 

ska sjuda av aktivitet såväl på arbetstid som på kvällar och helger. För att möjliggöra 

det behöver lokalerna i så hög utsträckning som möjligt tillgängliggöras för 

föreningslivet. 

 

●  Fastighetskompetensen i Huddinge kommunkoncern är sedan länge placerad i vårt 

kommunala bolag. HUSF behöver därför aktivt vara kommunen behjälplig i att hitta 

kostnadseffektiva lösningar såväl i beställarrollen som i utförarskedet. Projektet 

behöver därtill kritiska ögon på sig utifrån. Vi motser den externa granskning en av 

kostnaderna i projektet - en så kallad ”second opinion” innan beslut om 

genomförande kan fattas.  

 

● Parkeringsbehoven i det nya kommunhuset är stora. Vi känner oss idag inte trygga 

med att de lösningar som diskuteras kommer att räcka för att möta de behov som 

medarbetarna kan förvänta sig av en attraktiv arbetsgivare. Dessa behöver inte 

nödvändigtvis ligga i direkt anslutning till byggnaden, men ska vi locka skickliga 

medarbetare som befinner sig i olika skeden av livet är behoven av parkeringsplatser 

nödvändiga att lösa innan beslut om genomförande kan fatta. Det är också viktigt att 

kommunhusets behov av parkeringsplatser inte går ut över centrumhandelns och de 

närboendes behov av goda parkeringsmöjligheter. 

  

 

  

Daniel Dronjak (M)                            

Oppositionsråd 

 

Bo Källström (L)  

Oppositionsråd                                                  

  

Karl Henriksson (KD) 

Oppositionsråd 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 7: Detaljplan kommunhus   

 

Processen för att Huddinge ska få ett nytt kommunhus fortsätter och nu 

har vi en detaljplan på bordet. Efter en granskningsperiod har kommunen 

framtagit detaljplanen med hänsyn till inkomna synpunkter från 

remissinstanser och invånare. Vänsterpartiet välkomnar att kommunen 

tillfrågat inte bara remissinstanser utan även medborgare. Vi ser även 

positivt på den genomförda solstudien för att byggnaden inte ska skymma 

alltför mycket ljus för omgivningen.  

 

En del inkomna synpunkter lyfter problemet med att det nya kommunhuset 

kommer ersätta en vårdcentral och Sjödalsgymnasiet, utan att man har 

hittat en ny lokal för dessa. Kommunen bör därför skyndsamt hitta lokaler 

som är lämpliga för dessa verksamheter, med lika bra tillgänglighet från 

centrum som det nuvarande. Beträffande bekymren kring 

parkeringsplatser bör kommunen väga behovet av parkeringsplatser mot 

dels den gröna omställningen, där Huddinge centrum redan har goda 

kollektivtrafikförbindelser (vilket minskar behovet av parkeringsplatser), 

dels utnyttjande av stadsrummet, där parkerade bilar är ett ineffektivt och 

kostsamt användande av centrumområdet.   

 

Då byggandet av det nya kommunhuset kommer pågå under en lång tid är 

det även angeläget att ta hänsyn att bullernivåerna inte blir ett alltför stort 



problem för de närboende, detta har även lyfts i samrådsunderlaget. 

 

Vi vill precis som i tidigare ärenden kopplade till det nya kommunhuset 

uttrycka bekymmer över de skenande kostnaderna, och ser därför att 

dialogen med medborgare är av högsta vikt när kommunen använder så 

mycket av deras skattepengar för det nya kommunhuset. Med anledning 

av de skenande kostnaderna är det också av högsta vikt att kommunen 

inte slår i skuldtaket, så att Huge Bostäder inte hindras från att finansiera 

byggandet av bostäder.  

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 
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Protokollsanteckning ärende 7 - Detaljplan för 

Paradisbacken 33 med flera - Nytt kommunhus – beslut om 

antagande 
 

Vi ser behoven och är i grunden positiva till att gå vidare med att förverkliga nya 

kommunhuset och huvudbiblioteket. Vi ställer oss bakom förslaget i sin helhet men vill göra 

följande medskick i den fortsatta processen: 

 

● Antalet kvadratmeter är den kanske mest avgörande parametern för den slutliga 

investeringsvolymen. Vår bedömning är att det finns mer arbete kvar att göra med att 

samordna och krympa ytorna i de båda projekten. Vår ambition är att skapa 

byggnader som används under större delen av dygnets alla timmar. De nya husen 

ska sjuda av aktivitet såväl på arbetstid som på kvällar och helger. För att möjliggöra 

det behöver lokalerna i så hög utsträckning som möjligt tillgängliggöras för 

föreningslivet. 

 

●  Fastighetskompetensen i Huddinge kommunkoncern är sedan länge placerad i vårt 

kommunala bolag. HUSF behöver därför aktivt vara kommunen behjälplig i att hitta 

kostnadseffektiva lösningar såväl i beställarrollen som i utförarskedet. Projektet 

behöver därtill kritiska ögon på sig utifrån. Vi motser den externa granskning en av 

kostnaderna i projektet - en så kallad ”second opinion” innan beslut om 

genomförande kan fattas.  

 

● Parkeringsbehoven i det nya kommunhuset är stora. Vi känner oss idag inte trygga 

med att de lösningar som diskuteras kommer att räcka för att möta de behov som 

medarbetarna kan förvänta sig av en attraktiv arbetsgivare. Dessa behöver inte 

nödvändigtvis ligga i direkt anslutning till byggnaden, men ska vi locka skickliga 

medarbetare som befinner sig i olika skeden av livet är behoven av parkeringsplatser 

nödvändiga att lösa innan beslut om genomförande kan fatta. Det är också viktigt att 

kommunhusets behov av parkeringsplatser inte går ut över centrumhandelns och de 

närboendes behov av goda parkeringsmöjligheter. 

  

 

  

Daniel Dronjak (M)                            

Oppositionsråd 

 

Bo Källström (L)  

Oppositionsråd                                                  

  

Karl Henriksson (KD) 

Oppositionsråd 



YRKANDE 
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Datum 
2023-05-03 

 

Ärende 9 – Planprogram Loviseberg – beslut om planuppdrag 

 
Tilläggsyrkande:  
Förvaltningen får i uppdrag att i arbetet med planprogrammet för Loviseberg inrikta sig 
mot en trädgårdsstad dominerad av småhus och radhus som knyter an till Tullinge 
trädgårdsstad och endast i anslutning till eventuella stationslägen prioritera högre 
bebyggelse.  
 
Motivering 

Loviseberg är ett av Huddinges största områden utpekade för omvandling och 
bebyggelse. I nuläget består området huvudsakligen av fält, skog och natur samt 
omgärdas av allt från villabebyggelse i Kästa och Glömsta samt höghusområden i 
Flemingsberg och Myrstuguberget.  

I kommunens övriga storskaliga omvandlingsområden Flemingsberg, Kungens 
kurva och Storängen prioriteras och planeras i stort sett uteslutande höghus och 
flerfamiljshus, vilket är rimligt sett till områdenas förutsättningar. Vi hade gärna 
sett inslag av småhusbebyggelse även i dessa projekt, men inriktningen i stort är 
god. Gällande Loviseberg har kommunen dock möjlighet att möjliggöra ett stort 
tillskott av de boendeformer som efterfrågas mest, inte bara i Huddinge utan i 
hela Stockholmsregionen. I Loviseberg bör kommunen planera för en grönskande 
trädgårdsstad med stark miljö- och klimatprofil som ger fler möjligheten att äga 
sin egen bit tomt och skapa ett tryggt och attraktivt område. Loviseberg är i 
princip det sista område där denna typ av storskalig småhusbebyggelse är möjlig, 
varför det vore mycket olyckligt att prioritera höghusbebyggelse som redan 
planeras för runt om i kommunen. För att Huddinge fortsatt ska vara en attraktiv 
kommun för alla människor, och erbjuda boenden för alla stadier i livet måste vi 
prioritera småhusbebyggelse.  

Självfallet bör flerbostadshus, service och lokaler för näringsverksamhet 
tillkomma även här, men då koncentrerat till Spårväg syds eventuella 
stationslägen.  

Genom att fokusera på koncept som trädgårdsstad kan vi även bidra till lägre 
klimatavtryck än vad storskalig stadsbyggnation med huvudsakligen hårdgjorda 
ytor skulle innebära, samtidigt som området kan erbjuda invånare som inte 
drömmer om livet i lägenhet en bostad i Huddinge.  

Planerar kommunen för en trädgårdsstad minskar vi även sårbarheten i 
utvecklingen kopplad till Spårväg syd, då ett avbrott eller omtag i det projektet 
hade fått allvarliga konsekvenser om det byggts högt och tätt i hela Loviseberg.  

 

Love Bergström (M) Karl Henriksson (KD)                                 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
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Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 9: Planprogram Loviseberg – beslut om planuppdrag 
 

 
För oss kristdemokrater är det viktigt att det nya bostadsområdet Loviseberg till största delen bebyggs 
med tät småhusbebyggelse. Vi vet att en klar majoritet av våra invånare helst skulle vilja bo i småhus 
och att familjen nu som i alla tider är samhällets viktigaste byggsten. Ändå utgör smålägenheter i 
flerbostadshus den helt dominerande andelen av alla nybyggda bostäder i vårt län och det ser 
dessvärre inte bättre ut när man tittar på vad som planeras framåt. I Huddinge planeras stora mängder 
lägenheter i flerfamiljshus i Storängen, Flemingsberg, Vårby udde, Kungens kurva och Segeltorps 
industriområde medan det nästan helt saknas större satsningar på nya småhus. Loviseberg utgör en av 
få möjligheter att i någon mån korrigera denna snedstyrning.  

 

Men även i Loviseberg är det rimligt att ha en del kompletterande bebyggelse i form av 
flerbostadshus, framför allt i stationsnära lägen utmed Spårväg syd. Här är det viktigt att bebyggelsen 
fortfarande sker i en mänsklig skala och gärna med ett sammanhållet gestaltningsprogram som lägger 
stor vikt vid skönhet, estetik och proportioner i utformningen och hur dessa påverkar de boendes 
trygghet och välbefinnande. Hellre än att titta på Flemingsberg eller Marievik bör vi titta på 
Poundbury i England som inspiration för hur vi kan skapa attraktiva miljöer runt våra 
spårvägshållplatser. 

 
Huddinge den 5 maj 2023 
 
 
 
Karl Henriksson 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 9: Planprogram Loviseberg   

 

Huddinge expanderar och kommunen planerar att resa en helt ny stadsdel 

i kommundelen Loviseberg. Området består idag mestadels av skog och 

är oexploaterat, men i samband med att man drar Tvärförbindelsen under 

mark samt Spårväg Syd ovan mark, planerar man nu storskalig 

bebyggelse. Vänsterpartiet motsätter sig byggandet av Tvärförbindelsen 

som kommer att ha en negativ inverkan på djur- och naturliv i området, 

vilket även Naturskyddsföreningen och Naturvårdsverket pekar ut. 

Området kommer länka samman Glömsta, Kästa, Myrstugeberget och 

Tullinge.  

 

När man bygger en ny stadsdel från grunden ställer det stora krav och ger 

samtidigt stora möjligheter. Här har man chansen att bygga utan att 

begränsas av befintlig bebyggelse. Man bör använda den situationen för 

att använda sig av tillgänglig kunskap kring social och ekologisk hållbarhet 

i den urbana planeringen. Grönytefaktor kan med fördel användas som 

planeringsverktyg, och bostadsbeståndet bör ge prioritet åt hyresrätter av 

varierande gestaltning och storlek, där man både kan bygga prisrimliga 

kombohus och radhus i hyresrättsform. Alla ska kunna bo, tjockleken på 

plånboken ska inte avgöra - utan att kompromissa med arkitektonisk 

kvalitet.  

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 
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2023-05-03 

                                                                                                              

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 10: Inriktningsbeslut – laddinfrastruktur 

infartsparkering    

 

Fordonsflottan elektrifieras snabbt och enligt prognoser kommer 80 % av 

nyregistreringen av bilar år 2030 vara elfordon. För att möta behovet av 

laddinfrastruktur planerar Huddinge kommun därför att bygga stolpar vid 

kommunens infartsparkeringar.  

 

Den stora frågan i ärendet handlar om formerna för denna 

laddinfrastruktur, vad gäller drift och ägande. I en promemoria - bilaga 1 - 

utreder förvaltningen fördelar och nackdelar med att infrastrukturen 

tillskapas i offentlig respektive privat regi, och landar i att rekommendera 

att laddinfrastrukturen läggs på externa aktörer med hänvisning till att 

kommunen bland annat undviker investeringskostnader och inte har ett 

lämpligt bolag att bedriva den verksamheten.  

 

Vänsterpartiet ser självklart positivt på byggandet av laddinfrastruktur, det 

är nödvändigt för att göra Huddinge till en grön kommun och  för att minska 

utsläppen från persontransporter, vilket är den största klimatboven idag. Vi 

ställer oss emellertid kritiska till att tillskapa laddinfrastrukturen i privat regi. 

Utredningen brister på vissa håll beträffande ägande och drift i kommunal 

respektive privat regi. Av de möjliga bolag som skulle kunna bedriva 

laddinfrastrukturen inom egen regi undersöks bara Söderenergi, med 

slutsatsen att ett tillägg i direktiven skulle ta för lång tid. I tjänsteutlåtandet 



för ärendet framkommer det dock att såväl Huge Bostäder AB som 

Huddinge Samhällsfastigheter AB – två andra kommunala bolag – idag 

innehar laddinfrastruktur intill sina fastigheter. Promemorian undersöker 

inte dessa bolag för drift och ägande, vilket vi ställer oss frågande till.  

 

Resonemangen kring att kommunen skulle sakna kapacitet att uppskatta 

behov framstår som något överdrivet när lärdom finns från 

grannkommuner, exempelvis Stockholm stad där ett kommunalt bolag på 

det stora hela står för laddinfrastrukturen på infartsparkeringarna. Ett 

offentligt ägande skulle dessutom, precis som promemorian lyfter, ge 

insyn i data och statistik, men vi menar även att det finns ett stort värde i 

att endast ett bolag samordnar och bedriver den verksamheten, för att 

undvika det kaos som idag råder i våra parkeringar där en uppsjö privata 

företag rår över avgifter och parkeringstjänster, något som upplevs som 

förvirrande av många invånare.  

 

Satsningar på laddinfrastruktur är något som den nuvarande 

högerregeringen slår sig på bröstet för, det kanske är den enda 

klimatsatsningen man gör i en i övrigt klimatfientlig politik som ökar 

utsläppen. Satsningen om 400 miljoner kronor sker inom ramen för 

Klimatklivet, i formen av ett investeringsstöd som bland annat kommuner 

kan söka. Huddinge kommun bör därför äska pengar från regeringen för 

att finansiera utbyggnaden av laddstolpar. Det skulle eventuellt lösa de 

investeringskostnader som man hellre lägger över på privata företag.  

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 

 

 

 



YRKANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
Datum:  
2023-05-03 

 
 

Ärende 12 – Anlägg trottoar på Gullrisdalen, Trångsund – svar på 
Huddingeförslag 

 
Förslag till beslut 
 

Kommunstyrelsens beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheten att anlägga en smalare trottoar som gör ett avsteg 
från gällande riktlinjer 
 

Motivering 

Huddinge har i flera år arbetat med Säkra skolvägar, ett arbete som vi moderater tycker är viktigt. 
Gullrisdalen är en smal väg där det säkerligen finns svårigheter med att anlägga en trottoar som följer 
den tekniska handboken. Huddingeförslaget är ett bra förslag och vi vill att förvaltningen ser över 
möjligheten att göra ett avsteg från den tekniska handboken då det inte är möjligt att anlägga en 2,5 
meter bred trottoar vid denna väg. Gullrisdalen leder fram till en förskola och många barn rör sig 
längs vägen då det även finns en pulkabacke och en lekplats i närheten. För att säkra även denna 
skolväg vill vi därför ge förvaltningen i uppdrag att se över möjligheten att anlägga en smalare 
trottoar eller åtminstone göra en tydligare markering mellan gång- och biltrafik.  

 

 

 

Daniel Dronjak (M)   
Oppositionsråd    

 



 
 

 

 

Kommunstyrelsen 3 maj 2023 

 

Protokollsanteckning ärende 12 

 

Anlägg trottoar på Gullrisdalen, Trångsund – svar på Huddingeförslag 

Utan att ta ställning i just det här ärendet så anser Liberalerna att det är dags att se över hur den 

Tekniska handboken omsätts i verkligheten. 

Den tekniska handboken är en riktlinje, inte religiös urkund som ska tolkas bokstavligt i alla lägen. 

För Liberalerna       

 

 

Bo Källström          

 



 

 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2023-05-03 

                                                                                                              

 

    Förslag 

 

Ärende 15: Svar på Vänsterpartiets motion om fristad för 

kulturarbetare     

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänsyn till vad som sägs i Vänsterpartiets motion daterad 2022-03-

21, bifalls motionen.  

 

Bakgrund 

Vänsterpartiet lade 2022 fram en motion om att göra Huddinge till en 

fristad för förföljda kulturarbetare genom att ansluta sig till ICORN. Vi har 

även lagt motioner tidigare om detta. Förvaltningen har samberett 

motionen tillsammans med KFN och GAN. Samtliga förvaltningar yrkar på 

att motionen avslås med argumentet att det skulle innebära ett för stort 

ekonomiskt åtagande på kommunen som inkräktar på andra 

utgiftsområden.  

 

Medan det är förståeligt att kommunen har knappa resurser att röra sig 

med – i synnerhet när välfärden går med underskott – framstår inte de 

ekonomiska argumenten som särskilt övertygande när det finns 24 

svenska fristäder anslutna till ICORN, varav de flesta inte har samma 

finansiella muskler som Huddinge, som är en relativt rik kommun. Utifrån 

den prognos som finns i årsredovisningen så verkar kommunen gå med 

överskott ännu ett år dessutom. Senast 2022 utökade dessutom 

Stockholm stad fristadsprogrammet med två platser. Frihet och demokrati 



kostar, och Huddinge bör inte vara sämre än andra kommuner i Sverige 

på att ta ställning för en fri värld.  

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 



 
 

 

 

Kommunstyrelsen 3 maj 2023 

 

Protokollsanteckning ärende 15 

 

Gör Huddinge till en fristad för förföljda kulturarbetare 

Självklart ska Sverige och Europa stå upp för grundläggande mänskliga värderingar och ge bland 

annat förföljda kulturarbetare skydd och möjlighet att fortsätta bedriva sin verksamhet. 

Däremot kan man verkligen fundera på om kommunen är den rätta nivån att både finansiera, 

administrera och välja vilka kulturarbetare som ska erbjudas möjligheten. 

Liberalerna Huddinge anser i stället att EU via dess medlemsländer är den nivå som ska stå för 

finansiering och administration.  

Då skulle sannolikt fler förföljda kulturarbetare kunna beredas möjlighet till skydd än om ”fattiga” 

kommuner frivilligt ska åta sig den uppgiften.  

För Liberalerna       

 

 

Bo Källström          
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Ärende 16. Riktlinjer för bidragsgivning till studieförbund 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kultur- och fritidsnämndens hemställan, bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 mars 2023, avseende antagande av reviderade riktlinjer för 
bidragsgivning i Huddinge kommun, bifalls. 

2. Reviderade riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge kommun, bilaga 4, antas med nedan 
beskrivna ändringar. 

3. HKF 8130 om regler för kommunens bidrag till studieförbundens lokala organisationer, bilaga 
6, upphävs. 
 

Ändringar 
Sidan 3, Allmänna bestämmelser 
Nuvarande skrivelse Föreslagen skrivelse 
Bidrag beviljas inte till 
1. organisationer som har skulder hos 
Kronofogdemyndigheten, 
2. ekonomiska, fackliga och övriga 
organisationer vars huvudsakliga intresse är att 
tillvarata medlemmarnas yrkesmässiga eller 
ekonomiska intressen, 
3. verksamhet som arrangeras av, för eller är 
ansluten till bolag eller på uppdrag av bolag, 
eller 
4. religiös eller partipolitiskt anknuten del av 
verksamhet inom en organisation. Exempel på 
religiös verksamhet är mässor, gudstjänster, 
ceremonier och teologisk läsning. Exempel på 
partipolitisk aktivitet är att bedriva 
opinionsbildning till förmån för ett politiskt 
parti och utdelning av partipolitiskt material. 

Bidrag beviljas inte till 
1. organisationer som har skulder hos 
Kronofogdemyndigheten, 
2. ekonomiska, fackliga och övriga 
organisationer vars huvudsakliga intresse är att 
tillvarata medlemmarnas yrkesmässiga eller 
ekonomiska intressen, 
3. verksamhet som arrangeras av, för eller är 
ansluten till bolag eller på uppdrag av bolag, 
eller 
4. religiös eller partipolitiskt anknuten del av 
verksamhet inom en organisation. Exempel på 
religiös verksamhet är mässor, gudstjänster, 
ceremonier och teologisk läsning. Exempel på 
partipolitisk aktivitet är att bedriva 
opinionsbildning, utdelning av partipolitiskt 
material eller upplåtelse av lokaler, till förmån 
för ett politiskt parti. 

Bakgrund 
Den nuvarande skrivelsen i om vad som är att anse vara partipolitisk verksamhet är något snäv. Det 
bör därför lyftas in fler exempel kring vad som är partipolitisk verksamhet, exempelvis att upplåta 
lokaler till förmån för ett politiskt parti. Det finns även anledning att förtydliga att utdelning av 
partipolitiskt material är en partipolitisk aktivitet om det är till förmån för ett politiskt parti, det kan 
finnas tillfällen då ett studieförbund delar ut partipolitiskt material från samtliga partier (exempelvis 
vid en utbildning om demokrati) och där det inte bör vara skäl för indraget bidrag. 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 



PROTOKOLLSANTECKNING 

KOMMUNSTYRELSEN 

 
Datum 

2023-05-03 

  

 

 

Protokollsanteckning ärende 16 - Riktlinjer för bidragsgivning till 

studieförbund 
 
 

De nya riktlinjerna för bidragsgivning initierades under den tidigare borgerliga koalitionen. Under 

förra mandatperioden visade kommunens granskning att flera av studieförbunden erhållit bidrag 

som de inte var berättigade till. Hundratusentals kronor hade betalades ut för studietimmar som 

aldrig förekommit. Det är bra att vi får tydligare och skärpta riktlinjer för bidragsgivning. Samtidigt 

ser vi det som problematiskt att skattemedel betalas ut via ett system som till stor del bygger på 

självgranskning och tillit. Det är ett system som ställer stora krav på att studieförbunden tar sitt 

uppdrag på allvar och aktivt jobbar med granskning av sin egen verksamhet. Kommunens insyn i 

studieförbundens verksamhet är begränsad och det är fortfarande mycket som bygger på 

självgranskning även om kommunen förbehåller sig rätten att när som helst följa upp och granska 

dem. I remissvaren från studieförbunden beskriver de att det är svårt för dem att hållas ansvariga för 

huruvida deras medlemsorganisationer följer Huddinge kommuns riktlinjer för bidragsgivning. Det är 

långt ifrån tillfredsställande för oss som bär ansvar för att skattebetalarnas pengar inte används 

felaktigt.  

 

Än viktigare är det att vi säkerhetsställer att det inte finns kriminella kopplingar till studieförbund 

som erhåller bidrag eller till de verksamheter som bedrivs av studieförbunden. I Botkyrka kommun 

har verksamhet som bedrivits av ABF stängts ned efter att det uppdagats att det förekommit allvarlig 

kriminalitet i verksamheterna. Vi ser med stor oro på utvecklingen i vår grannkommun och behöver 

säkerställa att inte liknande kopplingar finns i Huddinge. Dessa båda aspekter låg till grund för 

beslutet att återremittera ärendet. 

 

Hanteringen av återremissen lämnar en hel del övrigt att önska. Frågan om kommunen har 

tillräckliga kontrollmekanismer för att förhindra förekomsten av kriminell aktivitet i verksamheter 

som bedrivs i studieförbundens regi berörs över huvud taget inte i det nya ärendet och vi känner oss 

inte trygga med att kommun har tillräckliga rutiner för att förhindra bidragsfusk. Ärendet är dock ett 

steg i rätt riktning innebär en förbättring av nuvarande ordning vilket gör att vi, trots den bristfälliga 

hanteringen, ställer oss bakom förslaget till beslut. 

 

 Daniel Dronjak (M)                             

Oppositionsråd  

 

Ingalill Söderberg (DP) 

Oppositionsråd                                                  

  

Bo Källström (L)                                           

Oppositionsråd 

 

Karl Henriksson (KD) 

Oppositionsråd 

 



 

 
 

Huddinge kommun 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 16: Reviderade riktlinjer för bidragsgivning till 

studieförbund    

 

Efter en minoritetsåterremiss har ärendet om riktlinjer för bidragsgivning till 

studieförbund fått ett par nya skrivelser. De reviderade riktlinjerna är 

framtagna för att stärka kommunens möjlighet att följa upp och granska 

bidragen till studieförbund. Det handlar framförallt om att kommunen får 

bättre uppföljningsmöjligheter, bland annat genom ökade krav på 

återrapportering. Att studieförbund och föreningar får bidrag för sin 

verksamhet är en hörnsten i ett rikt kulturliv i kommunen, och möjliggör för 

kulturverksamhet att inte behöva bedrivas på kommersiell grund. 

Huddinge ska verka för ett starkt föreningsliv i alla kommunens delar.  

 

Vänsterpartiet välkomnar att krav ställs på bidragsmottagande 

organisationer för att säkerställa att inga kriminella verksamheter sker, och 

ser positivt på att de nya riktlinjerna för bidragsgivning till studieförbund 

inkluderar en skrivelse om att demokratiska principer ska efterföljas, vilket 

var en av Vänsterpartiets punkter i överenskommelsen med Mittenstyret. 

Vi välkomnar även skärpta regler för återrapportering och uppföljning. Vi 

vill dock fortsatt understryka att kommunen inte får fastna i vad-

formuleringar utan även ser till hur det genomförs, d.v.s. går från ord till 

handling och säkerställer att implementeringen av dessa riktlinjer följs upp.  

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 



Yrkande 
Kommunstyrelsen  
Datum: 2023-05-03 
  

 

 

 

Ärende 18 – Utträde ur Healthy Cities 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår förslaget. 

 
Motivering 

Huddinge har varit medlemmar i Healthy Cities sedan 2009 och kommunalråd med ansvar för 

folkhälsan har varje år deltagit i möten på olika platser i landet. Det har varit mycket givande möten 

där man träffar både politiker och tjänstemän från olika kommuner och regioner som är medlemmar 

men också forskare, ministrar och myndighetspersoner och pratar folkhälsa ur olika perspektiv, inte 

minst hälsosam samhällsplanering. Dessutom får man ta del av goda exempel både från Sverige och 

andra länder.  

Däremot har det på senare tid varit svårt att få någon tjänsteperson från kommunen att delta, 

troligtvis för att Huddinge inte har någon folkhälsostrateg anställd, utan ansvaret för frågorna faller 

mellan stolarna. Inte heller oppositionen, som har en plats i nätverket, har deltagit. 

Svenska Healthy Cities har de senaste åren blivit proffsigare och bidrar verkligen med viktig kunskap 

och erfarenhetsutbyte för medlemmarna. Detta tack vare en ny koordinatör och en engagerad 

styrelse. Flera nya kommuner och regioner har också kommit med som medlemmar och fler är på 

väg in.  

Att då föreslå att Huddinge ska gå ur nätverket sänder en signal om att Huddinge inte tar 

folkhälsofrågorna på allvar och inte bryr sig om, eller vill lära sig av, hur andra kommuner och 

regioner tacklar utmaningarna.  

Arbetet med att förbättra folkhälsan och få den mer jämlik behöver ständigt utvecklas och då kan 

inte Huddinge stå ensamma, utan politisk ambition och samordning. Istället borde kommunen 

anställa en folkhälsostrateg och ta fram en plan för hur folkhälsan bör stärkas och bli mer jämlik.  

 

 
Ingalill Söderberg (DP)  
Oppositionsråd   



 
 

 

 

Kommunstyrelsen 3 maj 2023 

 

Protokollsanteckning ärende 18 

 

Utträde ur Healthy Cities 

Den sviktande folkhälsan är ett allt större och växande problem för Sverige och därmed också för 

Huddinge. Att i det läget överföra ansvaret för folkhälsofrågor till en facknämnd är mer eller 

mindre obegripligt. Folkhälsan om något är ett ansvar för kommunstyrelsen och ingen annan. 

Jag vill påminna om att kommunen precis har valt att bilda ett utskott under KS som bereder 

klimat- och miljöfrågor delvis på grund av frågans vikt men också för att frågorna spänner över 

kommunens alla verksamheter. Att i det läget göra tvärtom avseende folkhälsan, en fråga där vi 

troligen också har bättre möjligheter att göra skillnad, är mycket märkligt. 

 

För Liberalerna       

 

 

Bo Källström          
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 18: Utträde ur Healthy Cities     

 

Hälsan i befolkningen bör vara både god och jämlik. Så lyder 

Folkhälsomyndighetens första mening som svar på frågan: Vad är 

folkhälsa? Men folkhälsan i Sverige och Huddinge är allt annat än god och 

jämlik. De stressrelaterade sjukskrivningarna ökar, framförallt hos kvinnor, 

den psykiska ohälsan försvårar livet för hälften av våra ungdomar, och det 

skiljer sig 18 år i livslängd mellan Vårby gård och Danderyd. Dessutom 

sjunker livslängden hos lågutbildade kvinnor, vilket är allt annat än värdigt 

ett välfärdsland.  

 

Huddinge kommun begär nu utträde ur Healthy Cities, med hänvisning till 

att kommunen sedan inträdet 2008 infört en ny målmodell baserat på 

Agenda 30 och utvecklat folkhälsoarbetet på kommunens egna 

organisatoriska strukturer. Vänsterpartiet vänder sig inte mot ett utträde ur 

Healthy Cities om nätverket inte tjänar oss i folkhälsoarbetet. Men 

kommunen kan heller inte vara nöjda med folkhälsoarbetet med 

hänvisning till målformuleringar och det idrottspolitiska programmet.  

 

Vi menar att folkhälsoarbetet i dagsläget är otillräckligt och syns för dåligt i 

praktiken. Vi ser gärna en tydlig plan för hur folkhälsan ska bli god och 

jämlik, i synnerhet med hänsyn till det ovanstående beskrivna läget för 

folkhälsan. Vi vill också påpeka att det inte bara är bristen på fysisk 

aktivitet som påverkar folkhälsan utan även arbetsvillkor, skola, 



boendemiljöer och stressnivåer – vilket pekas ut som nyckelfaktorer inom 

Folkhälsomyndighetens åtta målområden. Vi vet också att folkhälsan på 

det stora hela är en fråga om klass, och dessvärre har kommunens 

folkhälsoarbete hittills varit otillräckligt för att lösa de klassrelaterade 

folkhälsoutmaningarna i Huddinge, vilket segregationen i kommunen är ett 

kvitto på.  

 

Nujin Alacabek   Robert Forsman 
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